



臺北市立西松高級中學

TAIPEI MUNICIPAL XISONG HIGH SCHOOL



我們的使命宣言

XISONG'S MISSION STATEMENT

西松高中持續協助學生建立與世界之連結。我們致力打造一個利於學習的友善校園，培養具有探索力、創造力、溝通力、協同力，跨文化理解力，並且能夠展現內省、利他、智識以及全球關懷態度的終身學習者。

Taipei Municipal Xisong High School targets at helping students build the connection with the world. We strive to build a friendly campus that conduces to learning and promotes curious, creative, communicative, cooperative and culturally-literate lifelong learners who demonstrate introspection, altruism, intellectual capacity, and global-mindedness.



臺北市立松山區健康路325巷7號

No.7 Lane 325 Jiankang Rd. Songshan Dis. Taipei City 10586

搭乘捷運至「南京三民站」4 號出口走路 7 分鐘
7 mins' walk from Exit 4 of Nanjing Sanmin MRT Station

掃碼看更多交通資訊
ACCESS GUIDE



關於西松高中

SOMETHING ABOUT XISONG

西松高中創立於 1968 年，是一所兼具國中部與高中部的完全中學。位於臺北市松山區，東倚北市命脈基隆河，北鄰國家門戶松山機場，西傍人文薈萃民生社區，北接南京東路金融商圈，周邊交通便利，綠蔭蔥蔥。2021 獲得 IB 國際文憑組織授權，乃全臺第一所公立 IB 學校，從此開展了校園國際化的新頁。

Taipei Municipal Xisong High School, a coed 6-year high school, was founded in 1968. Situated in the heart of bustling city of Taipei, Xisong enjoys the convenience of Songshan Airport and Nanjing E. Road CBD. It is also blessed with the cultural heritage of the community of Minsheng and refreshing beauty of Keelung River. Xisong is proud to be the first public school in Taiwan authorized to implement the IB (International Baccalaureate) Diploma Programme.

我們的課程

THE ACADEMICS



西松國中部學生除了享受國中老師的關照，更享有高中部的設備資源；不同於純國中部的教育氛圍，完全中學除了保有國中生的純真活力，更有高中的夢想願景，國中部多元活動、學習表現、適性發展……都為青春的生命增添許多美麗的色彩。就讀西松國中部的學生，未來升學可以選擇直升或外考，多一個選擇機會。

The middle school section shares the same campus and learning resources with the high school counterpart. Students therefore learn from seniors while retaining their simplicity in early teens. They can opt either for direct entry to Xisong high school section or for the entrance exam as a pathway to other high schools.



高中部

GRADE 10-12

►12年國教課綱

The National Curriculum

除了部定必修與加深加廣選修，本校與其他友校合作開設超過 20 門多元選修課程，提供學生在學科知識外多方探索的學習面向。校訂必修為「全球議題」，旨在接軌國際，培養西松學子的全球視野。

Xisong provides students with diversified course selection aside from national required courses. The school-based course is Global Issues, which endows Xisong students with global vision and mobility.



適性揚才



► 國際文憑IBDP實驗班

The International Baccalaureate Diploma Programme

西松高中於 2021 年 2 月獲得 IB 國際文憑組織認證，同年 9 月開始辦理本實驗班。三年的課程由打底基礎的 pre-DP 課程，以及兩年的 DP 正式課程。學生在三年之中，可取得國內高中畢業證書，通過 DP 最後的全球標準化會考後也可取得國際文憑證書，申請全世界的大學。

Xisong was authorized to implement the IBDP in February, 2021. The IBDP students can receive a diploma in Xisong High School and an IB diploma as well if they pass the IB exams.

► 英文資優班

English Honors Program

北市唯一英文資優教育專班，提供英文資優專業課程，培養學生獨立研究、創意思考能力。開設課程有：中級英語聽講、英語演說與辯論、句型與寫作、英文獨立研究、新聞英文、英美文學導讀等。學生多元發展，公立大學錄取高達六成以上。

Xisong boasts the only English Honors Program in Taipei City. Students with a special gift for English language can develop the ability of independent research and creative thinking in the program.



► 數理班

Math & Science Class

招收對數學與自然科學習有濃厚興趣的學生，提供數學、科學優秀學生適性發展的機會，與大學合作開設周末進階課程，培養科學研究的精神，以及具備科學論證能力與創造力。

Aimed for students with an interest in math and science, this class, in collaboration with universities, helps boost inquiring attitude towards scientific research through weekend supplementary classes.

► 體育班

Athletics Program

專長項目為拳擊、游泳、空手道及自由車。學生參加國內外比賽屢獲佳績，更有多位同學成為奧運、亞運國手，為國爭光。此外課程設計也積極培養其運動家風範，歷年來公立國立大學錄取高達五成以上。

There are four specialties in this program, boxing, swimming, karate, and cycling. Students are rigidly trained to participate in international sports games and have outstanding results. Sportsmanship is also valued.





開設多元社團課程提供學生選擇，聘請具有專業知能的教師擔任指導，學習社團分為：學術性、服務性、運動性、康輔性、技術性社團等五大類。Students can choose from dozens of clubs, which feature academic research, service learning, sports, entertainment and skill training.

國際交流 CONNECTION



積極發展國際教育，國外交流活動頻繁，例如每年日本姊妹校互訪入班交流、學生參加國際比賽、接待外籍學生與國外訪問團體、參與國際志工服務學習等，提升人文素養，培養文化關懷。

Xisong always welcomes any opportunities to connect with the world. Each year we host visitors, educators, young friends from all parts of the world, and also participate in international games and contests. Cultural diversity is highly valued and it's our belief that "people with their differences can also be right."

招生訊息 ADMISSIONS

本校國際文憑 IBDP 實驗班採「特色招生考試分發入學」管道，體育班採「特色招生專業群科甄選入學」管道，其餘學生採免試入學方式進入西松高中，報到後再另行參加特色班校內招生考試。部分國中部學生可直升高中部。

The IBDP Curriculum and Athletics Program have different admission policies. Students who aim at English Honors Program or Math & Science Class shall take a selection test after enrollment at Xisong. Please refer to our websites for more information.

西松高中位於人文薈萃的民生社區東南隅，街廓整齊乾淨，治安良好，居民素質高。校園建築幾經整修，嶄新完工的圖書館區，提供師生上課討論、成果發表與課餘閱讀的好去處。我們也具備達國際水準的自然科實驗室、游泳池，也有雙倍的學生球類運動場地，以及數間多功能的討論型教室。全區域高速無線網路覆蓋，超過300台ipad，使教師授課與學生學習無遠弗屆。

Xisong nestles in a park-like setting of Minsheng Community, which is characterized by tidy streets, amiable, safe neighborhood and rich culture.

We are fully equipped with all sorts of facilities and resources that promote learning, such as a newly renovated library, labs, and multi-function classrooms. High speed wi-fi connection and tablet PC devices are accessible to all Xisong members.



本校為社區型學校，與社區緊密連結，吸取在地的養分，吐納校園的核心價值。以學生為中心，結合社區需求，提供環境保護、社區文化、教育輔導、弱勢關懷及國際志工服務，豐富學生學習深度與廣度。

Xisong has a close-knit ties with Minsheng Community, so students are encouraged to perform service learning as a reciprocity.

社區服務 SERVICE



保持聯繫 CONTACT

www.hssh.tp.edu.tw
 +886-2-25286618
 +886-2-27670337

西松中文網站

English website